
 
PPROTOKÓŁ Nr 21/09  

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  
i Ochrony Środowiska z Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  

Rady Miejskiej w Golczewie 
odbytego w dniu 20 maja 2009 r. 

 
Posiedzeniu przewodniczył Grzegorz Dyksy Przewodniczący Komisji Finansów, Roz-
woju Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 
Komisje posiedzenie rozpoczęły o godz. 12 00, zakończyły o godz. 14 05 

W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Komisji Finansów, Rozwoju Gospo-
darczego i członkowie Komisji Rewizyjnej, Komisji Oświaty Zdrowia i Spraw Społecz-
nych, nieobecny radny Lech Ferdynus. 
W posiedzeniu ponadto uczestniczyli: Andrzej Danieluk, burmistrz, Barbara  
Deszyńska, skarbnik gminy oraz przedstawiciela Nadleśnictwa Rokita Mariusz  
Wabiszczewicz, zastępca Nadleśniczego i Barbara Adamczyk. 
 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 

Porządek obrad komisji: 
 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia Komisji, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

 
1. Omówienie spraw sesyjnych: 
1) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej włączenia propono-

wanych specjalnych obszarów siedliskowych do Europejskiej Sieci Ekolo-
gicznej „Natura 2000”. 

2) Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Kamień Pomorski na dofinansowanie budowy budynku 
mieszkalnego dla ofiar pożaru w Kamieniu Pomorskim. 

3) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na dofinansowanie 
budowy lokali socjalnych dla poszkodowanych w pożarze przy ulicy Woliń-
skiej w Kamieniu Pomorskim. 

4) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Gol-
czewo na 2009 r. 

1. Wolne wnioski i zapytania. 
2. Zakończenie obrad. 
 
Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Przewodniczy obrad stwierdził, że w posiedzeniu udział bierze 14 członków 
komisji i komisje są władne do wydawania opinii i wniosków do rozpatrywanych  
tematów posiedzenia. 
Powitał radnych i zaproszonych gości następnie przedstawił porządek obrad, według 
którego będzie prowadzone posiedzenie.  
Burmistrz wniósł o ujęcie w porządku obrad sesji projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia projektu Gminy Golczewo oraz uchwalenia regu-
laminu przyznawania i przekazywania stypendiów na wyrównanie szans  
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edukacyjnych dla uczniów Liceum Ogól- nokształcącego w Golczewie w roku 
szkolnym 2008/2009, ze względu na nie przekazanie środków finansowych do tej 
pory przez Wojewódzki Urząd Pracy w Szczecinie 
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały i jednomyślnie 14 gło-
sami „za” przyjęły wraz z propozycją Burmistrza. 
 
Radni jednomyślnie, 14 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniego posiedzenia 
Komisji. 
 
Po zmianie porządek obrad przedstawia się następująco: 
 
1) Omówienie spraw sesyjnych: 

1) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia projektu 
Gminy Golczewo oraz uchwalenia regulaminu przyznawania i przekazywa-
nia stypendiów na wyrównanie szans edukacyjnych dla uczniów Liceum 
Ogólnokształcącego w Golczewie w roku szkolnym 2008/2009, 

2) projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej włączenia  
proponowanych specjalnych obszarów siedliskowych do Europejskiej Sieci 
Ekologicznej Natura 2000. 

3) projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia  
pomocy finansowej Gminie Kamień Pomorski na dofinansowanie budowy 
budynku mieszkalnego dla ofiar pożaru w Kamieniu Pomorskim. 

4) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na  
dofinansowanie budowy lokali socjalnych dla poszkodowanych w pożarze 
przy ulicy Wolińskiej w Kamieniu Pomorskim. 

5) projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy  
Golczewo na 2009 r. 

 
3. Wolne wnioski i zapytania. 
4. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 1 Omówienie spraw sesyjnych: 
 
Ad. 2.1). Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
projektu Gminy Golczewo oraz uchwalenia regulaminu przyznawania i 
przekazywania stypendiów na wyrównanie szans edukacyjnych dla 
uczniów Liceum Ogólnokształcącego w Golczewie w roku szkolnym 
2008/2009. 

Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że w 
regulaminie, stanowiącym załącznik do uchwały nr XXII/206/09 Rady Miejskiej  
w Golczewie z dnia 30 kwietnia 2009 r. w sprawie zatwierdzenia projektu Gminy 
Golczewo oraz uchwalenia regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów  
na wyrównywanie szans edukacyjnych dla uczniów Liceum Ogólnokształcącego  
w Golczewie w roku szkolnym 2008/2009, określono termin wypłacania stypendiów 
do dnia 20 maja 2009 r. 
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W związku z tym, że Urząd Marszałkowski Województwa Zachodniopomor-

skiego dotychczas nie przekazał środków finansowych na powyższy cel, zasadnym 
jest przedłużenie terminu wypłaty stypendiów do dnia 31 maja 2009 r. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 2 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2.2). Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej włącze-
nia proponowanych specjalnych obszarów siedliskowych do Europejskiej 
Sieci Ekologicznej Natura 2000. 

 Mieczysław Perużyński, przewodniczący Rady poinformował, że Dyrektor Ge-
neralny Ochrony Środowiska zwrócił się pismem do Rady Miejskiej w sprawie opinii 
dotyczącej specjalnych obszarów siedliskowych, nr GDOŚ/DON-4141-2-1/83/09mr 
z 29 kwietnia 2009 r., następnie odczytał powyższe pismo, które stanowi załącznik 
nr 3 do protokołu. 
Poinformował ponadto, że dzięki utworzeniu na naszym terenie nowych siedlisk „Na-
tura 2000” Gmina Golczewo może być traktowana na preferencyjnych warunkach i 
dodał, że dzięki temu systemowi Gmina Stepnica pozyskała znaczną ilość środków 
unijnych. 
Zwrócił się do zaproszonych na posiedzenie Komisji przedstawicieli Nadleśnictwa 
Rokita z pytaniem, jaki jest zysk, że na naszym terenie istnieją drzewa będące pro-
ducentami genów dla przyszłych drzew. 
 Mariusz Wabiszczewicz, Zastępca Nadleśniczego poinformował, że Nadleśnic-
two Rokita wyróżnia się w tym zakresie w skali kraju bowiem na terenie Ostoii Gol-
czewskiej istnieje około 140 drzew matecznych. Obszary siedliskowe tworzone są na 
podstawie dyrektywy siedliskowej Rady Europy, aby ochronić tereny kluczowe dla 
terenów Europy. Na terenie Ostoii jest 9 siedlisk, świadczy to o skali wartości i są 
one zbliżone do wzorca wyznaczonego przez Unię Europejską. 
 Rady Mieczysław Perużyński prosił o wyjaśnienie przyrodniczych pojęć zawar-
tych w przedstawionym piśmie. 
 Mariusz Wabiszczewicz udzielił wyjaśnień i poinformował, że wartość terenów 
jest duża i należy spojrzeć w perspektywę kolejnych lat, uważa, że należy pójść w 
tym kierunku. 
 Radny Antoni Opowicz, zapytał, czy „Natura 200” nie skomplikuje życia dla 
Gminy Golczewo jeżeli chodzi o inwestycje. Powiedział, że ekspansja lasów jest duża 
i nie widzi potrzeby jej rozszerzania i uważa, że w chwili obecnej nie zagrażamy śro-
dowisku. Podejmując tą uchwałę skomplikujemy sobie życie zamykając drogę dla jej 
dalszego rozwoju poprzez inwestycje, jedyną korzyścią będzie budowa oczyszczalni 
ścieków. 
 Marusz Wabiszczewicz, przyznał rację i powiedział, że na chwilę obecną nie 
ma pewnych uregulowań. Na „Naturę 2000” należy spojrzeć globalnie mając na 
uwadze inwestycje, rozwój turystyki i rolnictwo. Stwierdził ponadto, że przy tworze-
niu jakiejkolwiek inwestycji będzie tworzony raport oddziaływania na środowisko i 
decyzje dziś podjęte będą brzemienne w kolejnych latach. 
 Radna Danuta Bednarz zapytała, jaka jest strefa ochronna od danego miejsca 
mając na uwadze planowaną budowę farm wiatrowych. 
 Maruisz Wabiszczewicz poinformował, że do 200 m jest strefa ochronna. 
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 Mieczysław Perużyński poinformo- wał, że jeżeli Rada Miejska w ciągi 30 dni 
nie odpowie na pismo, to będzie oznaczało, że nie jesteśmy zainteresowani jej utwo-
rzeniem.  

Burmistrz powiedział, że osobiście jest za utworzeniem ”Natury 2000” , lecz 
nie zgadza się z formą traktowania samorządów przez władze RP, ponieważ nasza 
decyzja nie jest wiążąca i powiedział, że „o tym, że Natura 2000 będzie, wiadomo od 
wielu lat”. 
 Radny Tomasz Bartniczuk uważa, że zablokujemy sobie tworzenie inwestycji 
na naszym terenie. 
Radny Grzegorz Dyksy zapytał, dlaczego wcześniej tworząc „Naturę 2000” nie wzięto 
pod uwagę terenów dziś wnioskowanych ? 
 Mariusz Wabiszczewicz stwierdził, że za to odpowiadają aspekty prawne usta-
lone przez Radę Europy i Polska przystępując do tych prac wykonywała je w chaosie 
i pośpiechu, w związku z tym utworzono listę uzupełniającą. Ostoja Golczewska nie 
została uwzględniona na I Liście i stąd wynika to opóźnienie. 
Barbara Adamczyk dodała, że I Lista Rządowa została sporządzona bez konsultacji z 
leśnikami i samorządami, jedynie przez naukowców. Ostoja Golczewska jest cenna 
przyrodniczo a jej wielkość stanowi rezerwat. Stwierdziła, że Rada Miejska może od-
nieść się do jej granic i w związku z tym można dokonać odpowiednich korekt. 
 Radny Mieczysław Perużyński powiedział, że jest to ważna decyzja i odpowie-
dzialność podjęcia decyzji w tej kwestii spoczywa Na Radzie Miejskiej. 
 Burmistrz stwierdził, że jest to jednak decyzja niezależna od nas. 
Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W wyniku jawnego głosowania Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Ochrony Środowiska 2 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzy-

mujących się” zaopiniowała projekt uchwały, Komisja Rewizyjna przy 0 głosów „za”, 

2 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” zaopiniowała projekt uchwały, 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych przy 0 głosów „za”, 2 głosach „prze-

ciw” i 5 głosach „wstrzymujących się” zaopiniowała projekt uchwały,  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 2.3) Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udziele-
nia pomocy finansowej Gminie Kamień Pomorski na dofinansowanie bu-
dowy budynku mieszkalnego dla ofiar pożaru w Kamieniu Pomorskim. 
 

Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że  
uchwałą XXII/205/09 Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 30 kwietnia br. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Kamień Pomorski na dofinansowanie budowy 
budynku mieszkalnego dla ofiar pożaru w Kamieniu Pomorskim, Gmina Golczewa 
udzieliła pomocy finansowej i wyjaśnił, że w przedłożonym do podpisania porozu-
mieniu na zadanie związane z zapewnieniem mieszkań dla osób, które ucierpiały  
w wyniku tragedii uległa zmianie nazwa na: „Budowę lokali socjalnych  
dla poszkodowanych w pożarze przy ul. Wolińskiej w Kamieniu Pomorskim”. 
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Poinformował, że w związku z tym istnie- je potrzeba uchylenia powyższej uchwały, 
która po zmianie nazwy jest ujęta w kolejnym punkcie porządku obrad. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2.4) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  
na dofinansowanie budowy lokali socjalnych dla poszkodowanych w po-
żarze przy ulicy Wolińskiej w Kamieniu Pomorskim. 

 
 Andrzej Danielik, burmistrz przedstawił projekt uchwały nawiązując do po-
przedniego punktu i poinformował, że pomoc finansowa zostanie udzielona  
w formie dotacji celowej w nie zmienionej kwocie, tj. 25.000,00 zł z przeznaczeniem 
na dofinansowanie budowy lokali socjalnych dla poszkodowanych w wyniku pożaru 
w Kamieniu Pom. Wyjaśnił ponadto, że warunki przekazania  i rozliczenia środków 
zostaną określone w odrębnej podpisanej umowie. 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 6 
do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 2.5) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie 
Gminy Golczewo na 2009 r. 
 
 Barbara Deszyńska, skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały i poinfor-
mowała, że niniejszym projekcie uchwały proponuje się zwiększenie dochodów i wy-
datków budżetu Gminy związanych z podpisaną 11 maja 2009 r. umową z Woje-
wódzkim Urzędem Pracy w Szczecinie dotyczącą przekazania środków na stypendia 
dla uczniów Liceum Ogólnokształcącego w Golczewie, które zostaną wypłacone po 
ich przekazaniu przez WUP. 
Ponadto istnieje potrzeba przeniesienia środków z Inwestycji w wysokości 70.000,00 
zł, jako dofinansowanie zakupu samochodu dla OSP w Wysokiej Kam.  
W załącznikach do niniejszego projektu uchwały zawarto zadania, jako dofinanso-
wanie do projektów, które będą rozpatrywane w roku przyszłym. 
 Radny Tomasz Bartniczuk, zapytał, czy wobec tego nie zrobimy dachu na 
szkole w Golczewie ? 
 Burmistrz stwierdził, że bez zewnętrznych środków finansowych Gmina nie 
jest w stanie z całości finansować tego remontu. W sytuacji, gdy szkoła pozyska 
wspomniane środki, wówczas Gmina udzieli dofinansowania. W przedstawionym 
projekcie uchwały dokonuje się przesunięć w budżecie, zaś na remont dachu są za-
bezpieczone środki. 
 Radny Grzegorz Dyksy powiedział, że szkoły mogą pozyskiwać środki z fundu-
szy europejskich i dał jako przykład Szkołę Podstawową w Goleniowie. 
Poinformowała, że w zał. nr 1 ujęto zbiorczo kwoty, które będą finansowane z pro-
gramów zewnętrznych, co jest zagwarantowane przez Unię Europejską jeśli Progra-
my przejdą wszystkie etapy. Kwoty te wynikają z wyliczeń i zasad podziału środków 
jako udział własny. 
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 Burmistrz przypomniał zamierza się skorzystać z dofinansowania  
z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i Regionalnego Programu Operacyjnego  
z zakresie rozbudowy oczyszczalni ścieków i budowy kanalizacji na terenie Gminy. 
 Skarbnik poinformowała, że w zał. 1, poz. 18 winien być dodany zapis „Gminy 
Golczewo”, w poz. 20 „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie  
Golczewo”. 
 Radna Danuta Bednarz zapytała, czy w 2009 r. będzie przeprowadzona mo-
dernizacja drogi Baczysław-Dargoszewo, co zostało zawarte w limitach wydatków ? 
 Burmistrz wyjaśnił, że czekamy na decyzję z Wydziału Rolnictwa i dodał,  
że jest przygotowana dokumentacja na tą drogę w związku z tym była potrzeba  
jej ujęcia w planie inwestycyjnym w przeciwnym razie nie moglibyśmy występować 
do PROW. 
 Radny Antoni Opowicz zapytał o modernizację dróg powiatowych i czy będą 
wykonywane przydomowe oczyszczalnie ścieków. 
 Burmistrz odpowiedział, że jesteśmy w fazie podpisania porozumienia z Powia-
tem, z którego wynika, iż zostanie modernizowana ul. Spółdzielcza w Wysokiej Kam 
od strony Kozielic, skrzyżowanie w Dargoszewie, Mechowie i Kłębach oraz poszerzo-
ny pas drogowy w Kłodzinie. 
Odnośnie przydomowych oczyszczalni poinformował, że w pierwotnej wersji miały 
być wykonane w Wołowcu i Niemicy lecz zgodnie z obowiązującym prawem taka 
możliwość dotyczy jedynie budynków komunalnych. Natomiast Gmina może skorzy-
stać z dofinansowania z Funduszu Ochrony Środowiska dla przydomowych oczysz-
czalni do miejsc, do których nie będzie sięgała nitka prowadzonej kanalizacji,  
np. dla Niemicy będzie taka możliwość w związku z tym przygotowuje się odpowiedni 
projekt w tej dziedzinie. Ponadto poinformował, że chciałby jak najszybciej urucho-
mić fundację wspomagającą budowę przydomowych oczyszczalni ścieków 
 

Radni nie wnieśli więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Ad. 3 Wolne wnioski i zapytania 
 Radny Mieczysław Perużyński, Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że Bur-
mistrz we wniosku o zwołanie nadzwyczajnej sesji zaproponował porządek obrad 
lecz zgodnie ze Statutem Gminy w porządku obrad winny znajdować się punkty  
dotyczące wolnych wniosków, interpelacji i wniosków radnych oraz przyjęcia proto-
kołu z poprzedniej sesji. 
 Burmistrz odpowiedział, że jeżeli nie zaproponował wspomnianych punktów, 
to ich nie ma. 
 Radny Mieczysław Perużyński nawiązując do projektu uchwały w sprawie wy-
rażenia opinii dotyczącej proponowanych nowych specjalnych obszarów ochrony 
siedlisk Europejskiej Sieci Ekologicznej Natura 2000 na terenie gminy Golczewo  
powiedział, że przykro jest, jeśli Burmistrz mówi, że „jest to niezależne od nas”  
 Radny Tomasz Bartniczuk uważa, że w kwestii tworzenia „Natury 2000”  
nie wiele jednak wiadomo. 
 Burmistrz powiedział, że można zdjąć wspomniany projekt uchwały z porząd-
ku obrad albo wyrazić pozytywną opinię i taką ma prośbę do radnych. 
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 Radna Danuta Bednarz powiedzia- ła, że brak jest konkretnych danych i de-
cyzje dziś podjęte będą procentować w następnych latach. Uważa,  
że można ją tworzyć na terenie lasów i przypomniała, że na terenie Samlina planuje 
się budowę elektrowni wiatrowych i obecnie ograniczamy się podejmując niniejszą 
uchwałę. 
 Radny Antoni Opowicz stwierdził, że Gmina Golczewo w żaden sposób  
nie szkodzi lasom i ograniczamy jej rozwój tworząc nowe specjalne obszary. 
 
 Ad. 4 Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący obrad dokonał  
zamknięcia wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miejskiej  
w Golczewie. 
 
 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:            Przewodniczył: 

Inspektor       Przewodniczący Komisji  
Finansów, Rozwoju Gospodarczego 
          i Ochrony Środowiska 

 
Danuta Krupa          Grzegorz Dyksy 


